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A zuhogó esőben nem látszott a vízzel teh kráter 

Kártérítést igényel 
a peches jogásznő 
Folytatás az 1. oldalról 

Az ünnep utáni első munkana-
pon már be is jelentette kár-
igényét a Szegedi Környezetgaz-
dálkodási Kht.-nál, ahol csupán 
annyit válaszoltak, hogy a kátyú 
előtt tábla figyelmeztet a ve-
szélyre. 

A jogásznő azonban nem elég-
szik meg ennyivel: azonnal, írás-
ban is kártérítést kért. Ha igé-
nyét nem teljesítik, bíróságra vi-
szi az ügyet. Megjegyezte még, 
hogy bejelentése után egy terelő-
nyilat ábrázoló táblácskát állítot-
tak a gödörbe. 

Az ominózus gödrön kívül Sze-
geden még számtalan más he-
lyen leselkedik hasonló veszély a 
közlekedőkre: a télen, úgyneve-
zett hidegaszfaltozással betö-
mött lyukakból sok helyen ki-
pörgött a bitumen, s a kátyúk 
épp oly veszélyesek, mint koráb-
ban. 

Serege János, a környezetgaz-
dálkodási kht. városüzemeltetési 
részlegvezetője megerősítette: 
valóban sok helyütt tönkrement 
a télen terített aszfalt, de a bal-
esetveszélyes helyeken nem vár-
hattak tavaszig a kátyúk meg-
szüntetésével, ezért nem tekint-
hető fölösleges munkának és 
pénzkidobásnak a javítás. Április 

végén vagy május elején - az idő-
járástól függően - 110 milliós rá-
fordítással megkezdik a legfor-
galmasabb utakon tátongó lyu-
kak eltüntetését. Útfölújításra 
összesen 220 millió forintot költ 
a város: a pénz másik felét na-
gyobb felületű rekonstrukcióra 
költik; a munkára pályáztatással 
keres kivitelezőt az önkormány-
zat. 

A panaszos jogásznő esete kap-
csán a részlegvezető elmondta, 
hogy a városban mintegy har-
minc veszélyt jelző tábla figyel-
meztet az úthibákra. Az említett 
helyen még ünnep előtt kitették 
a táblát. Serege János kérdésünk-
re válaszolva hozzátette: koráb-
ban előfordult, hogy hasonló 
esetben is fizetett már kártérítést 
a kht. 

ny. p. 

KÉT TANÚ KELL 
£ Úthiba miatti kár esetén két tanú-

nak kell igazolnia, hogy a baleset 
valóban a megjelölt helyen történt 
Az eseményt haladéktalanul be 
kell jelenteni az út kezelőjének. A 
Szegedi Környezetgazdálkodási 
K h t - h o z tavaly mintegy tizenöt 
esetben fordultak hasonló igény-
nyel, s tíz alkalommal eredménye-
sen: a k h t megtérítette a kárt 

Az eset óta már rendbehozták a kátyút Fotó: Miskolczi Róbert 

A telekárak között óriási különbségek lehetnek 

A város közelsége előny 
A kisebb településeken a telkek 
árát leginkább az befolyásolja, 
hogy a község milyen messze 
van Szegedtől. így például Do-
maszéken drágábban vehetünk 
közművesített telket, mint 
Bakson. Kistelek belvárosában 
viszont a telekárak nem sokkal 
maradnak el a szegedi külső 
kerületek ingatlanáraitól. 

A szegedi telkek négyzetméter-
ének árai között 19 ezer forint 
vagy akár ennél jóval nagyobb 
különbség is lehet. A Belváros-
ban a telekárakat nehéz kiszá-
molni, mivel itt jellemzően 
nincs üresen álló ingatlan. A raj-
tuk lévő öreg házak értékét is be-
számolják a vételárba. így előfor-
dul, hogy egy 4-500 négyzetmé-
teres telek akár 30-35 millió fo-
rintba is kerülhet. 

Kistelek belterületén - a csator-
nát leszámítva - az eladásra kí-
nált telkek közművesítettek. 
Most készül a város rendezési 
terve, amiben az önkormányzat 
több típusú telket alakit ki. Az 
egyik a klasszikus telek, amiből 
30-40-et kínálnak majd. Az 
aquaparkprogramot kihasználva 
pedig lakóparkot is terveznek. Itt 
a teljes infrastruktúra mellett 
még a termálvíz is elérhető lesz a 
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Belterület, 
belváros 9-25 000 5 000 1 300 2 000 120 

Külső 
terület 6-9 000 50-100 

(nincs közmű) 0 0 0 
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lakók számára. A belvárosban pe-
dig néhány olyan telket tervez-
nek, amelyeken társasházak 
épülhetnek. Ezek kerülnek majd 
a legtöbbe. Külterületen is van-
nak telkek, amelyek nincsenek 
közművesítve, így ezekhez a bel-
városi árak töredékéért lehet hoz-
zájutni. 

A mórahalmi önkormányzat 
célja, hogy a városközpont köze-
lében alakítson ki új telkeket. A 
25 százalékos áfa bevezetése 
előtt, 2003 végén megnőtt a ke-
reslet a telkek iránt. Akkor har-
mincat sikerült értékesíteni. A 
vásárlók fele szegedi volt, a töb-

bit helyiek és a környező közsé-
gek lakói vették meg. Mostanra 
visszaesett az érdeklődés. Az 
idén 120 telket szeretne értékesí-
teni az önkormányzat, a 800-tól 
egészen a 2000 négyzetmétere-
sig. 

A domaszéki telkek értékét nö-
veli, hogy mindössze 11 kilomé-
terre van Szeged, illetve a közel-
ben lesz a leendő M5-ös autópá-
lya leágazója is. Tavaly hetven 
közművesített telket alakított ki 
az önkormányzat, amiből de-
cember végéig 54-et sikerült is 
eladni. A fönnmaradót pedig az 
idén vásárolták meg. A megye-

székhely közelsége miatt a telkek 
hetven százalékát szegediek vet-
ték meg. 

Bakson az utóbbi pár évben 
nem volt nagy kereslet az új tel-
kek iránt. Ezért itt igen olcsón le-
het ingatlant venni. Az önkor-
mányzat szeretné a Köztársaság 
utca jobb, illetve a Rózsa utca bal 
oldalát beépíttetni, mivel itt je-
lenleg még nincsenek házak. A 
Szegedtől 37 kilométerre lévő fa-
lura jellemző, hogy nagy telkek 
vannak. Az ingatlant így meg-
oszthatja a család, vagy csak egy 
részét értékesítik. 

k . t . 

Fogadás a városházán 
A két nagy párt Európai Parlamenti választási listáján szereplő politi-
kusokat fogadott tegnap hivatalában Botka László. A polgármester a 
Fidesz'-lista hetedik helyén álló Becsey Zsoltot és Tabajdi Csabát, az 
MSZP hatodik helyre sorolt képviselőjelöltjét tájékoztatta a város fej-
lesztési elképzeléseiről. Botka a két jelöltet, akik az EP-ben az Alföld 
érdekeit képviselhetik, kulturált kampány lefolytatására kérte. 

Állásfoglalás a rákos 
betegek ügyében 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Értesüléseink szerint az Egész-
ségügyi Tudományos Tanács 
(ETT) tegnap megtartott elnök-
ségi ülésén egyebek mellett tár-
gyalt a Szegedi Tudományegye-
tem onkoterápiás klinikáján vég-
zett egyik kezelési módszerről is, 
amelyről még Kökény Mihály 
egészségügyi miniszter kért ál-
lásfoglalást az ügy kirobbanása-
kor. Az ETT titkárságán többszö-
ri próbálkozásunk ellenére sem 
kaptunk az eredményről tájékoz-
tatást. Közölték, hogy azt az 
egészségügyi tárca vezetőjének 

küldték meg. Kérdésünkre, tájé-
koztatják-e az ügyben érintette-
ket, illetve nyilvánosságra hoz-
zák-e az állásfoglalás tartalmát, 
azt a választ kaptuk, hogy a to-
vábbiakról a miniszter dönt. 

AzOrszágos Egészségbiztosítá-
si Pénztár, mint azt lapunkban 
korábban megírtuk, úgy vélte, 
hogy törvénysértés történt a ke-
zelési módszerrel kapcsolatban. 
Ugyanerről az eljárásról Szegedi 
Tudományegyetem vezetése, va-
lamint Lenkovics Barnabás om-
budsman úgy foglalt állást: nem 
történt szabálytalanság a kezelé-
sek során. 

Megszüntetnék 
a párhuzamosságokat 
A szegedi irányított betegellátás 
bevezetésének kudarca ellenére 
az önkormányzat és az egyetem 
nem tett le egy közös szakellátó 
rendszer kialakításáról. 

Még nem született megállapodás 
a Szegedi Tudományegyetem 
(SZTE) és az önkormányzat 
egészségügyi szakellátó rendsze-
rének harmonizálásáról, de foly-
nak a tárgyalások - tudtuk meg 
Lonovics János professzortól. Az 
SZTE orvostudományi centru-
mának elnöke elmondta, még 
maguk sem tudják, pontosan 
milyen formában, de minden-
képpen szeretnék megszüntetni 
a két rendszer felesleges kettős-
ségeit. 

Az átalakítás gondolata két év-
vel ezelőtt, még az előző önkor-
mányzati ciklusban merült fel, 
akkor az egyetem és a város szán-
déknyilatkozatot is aláírt - emlé-
keztetett Lonovics János. A két 
rendszer egyesítéséből azonban 
akkor nem lett semmi, és né-
hány hete kudarcba fulladt az 
irányított betegellátási modell 
megvalósítása is a háziorvosok 
ellenállása miatt. 

Beszámoltunk róla: az egyetem 
és a város a családorvosokkal kö-
zösen kívánt pályázni az Országos 
Egészségbiztosítási Pénztárhoz az 
irányított betegellátási rendszer 
kiépítéséhez nyerhető támogatá-
sért. A pályázatot azonban nem 
adták be. A háziorvosok ugyanis 
az önkormányzat támogatása nél-
kül nem vállalták a rendszer mű-
ködtetéséhez szükséges jelentős 
informatikai beruházást. 

A modell tervezetét a Szegcdi 
Orvosi Kamara (SZOK) elnöke, 
Simonka János Aurél professzor 

bírálta. Szerinte a rendszer nem 
jobb, hanem rosszabb ellátást 
eredményezett volna. Közben a 
betegek szabad orvosválasztás-
hoz fűződő joga is sérült volna, 
hiszen a rendszer pontosan sza-
bályozná, milyen problémával 
milyen szakrendelésre kell kül-
deni a beteget. Ám a professzort 
a SZOK elnökeként az irányított 
betegellátással kapcsolatos tár-
gyalásokra sem hívták meg, és a 
jelenleg zajló megbeszélésekről 
sem tud hivatalosan. 

- A tárgyalások egyelőre nincse-
nek még előre haladott stádium-
ban - nyilatkozta Kozma József, 
egészségügyért is felelős várospoli-
tikai alpolgármester. - A SZOK 
szakmai véleményét - Simonka 
professzoron keresztül is - az ön-
kormányzat a hatáskörébe tartozó 
döntés előtt ki fogja kérni. 

Az ellátórendszerek teljes körű 
szakmai egységesítése a város 
egészségügyének fejlesztését, az 
összes érintett érdekét szolgál-
hatja. Állítására Kozma példát is 
hozott, mit érthetünk együttmű-
ködés alatt. A reumatológiai és 
urológiai ellátást jelenleg is kö-
zösen végzi az SZTE és az önkor-
mányzat. Ugyanis ezek az egysé-
gek egyetemi tanszékként a váro-
si kórházban működnek. 

k.b. 

A MODELL 
A be nem vezetett modell alapja, 
hogy a háziorvosok szigorúan 
meghatározott rendszerben irá-
nyítják az egységesített egyetemi 
és városi szakellátásba a betege-
ket. így több párhuzamosság kike-
rülhető és csökkennek a költsé-
gek. 

Etikai kódexet javasol 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

A Szabad Demokraták Szövetségének szegedi szervezete az európai 
parlamenti választás kapcsán etikai kódex elfogadását javasolja. A 
parlamenti pártok, az MSZIJ a Fidesz-MPSZ, az SZDSZ és az 
MDF városi szervezetének vezetői ma a szegcdi Novotel Szállóban 
egyeztetnek ez ügyben. A lapunk birtokába került etikai kódex ter-
vezetében egyebek mellett a következő olvasható: „A választási 
kampányt mentesíteni kell minden valótlanságtól, rágalmazástól, 
fenyegetéstől, az emberi és politikai jogok sérelmére történő uszí-
tástól, felelőtlen demagógiától. A kampány során tilos a jelöltet 
bűncselekmény elkövetésével vádolni, korábbi elmarasztaló bíró-
sági döntésre utalni, jó hírnevét kétségbe vonni, magánéletére vo-
natkozó adatot ellene felhasználni." 

Bezárják az orvoskar óvodáját 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Három év, azaz két tanév múlva 
bezár a Szegedi Tudományegye-
tem orvoskari óvodája - így dön-
tött az SZTE Általános Orvosi 
Kar vezetése. A hírt tegnap dél-
után Muhariné Bíró Mária, az in-
tézmény vezetője olvasta fel a 
szülőknek. - A sok rosszban jó, 
hogy azok a gyerekek, akik ide-
járnak, ebből az óvodából mehet-
nek iskolába - hangsúlyozta Mu-
hariné. Az orvoskar vezetőségé-
nek döntése alapján ugyanis ki-
menő rendszerben szüntetik 
meg az intézményt. - Olyan dön-
tés született, ami visszafordítha-
tatlan - tette hozzá az óvodave-
zető. Szeptember elsejétől ezért 
az eddigi három helyett csak két 
csoport lesz, valamint három 
dolgozót el kell majd bocsátani. 
A szülők, akik szótlanul hallgat-
ták végig a levelet, sérelmezték, 
hogy az orvoskar vezető közül -
elfoglaltságra hivatkozva - senki 
sem jelent meg a tegnapi fóru-
mon. Muhariné Bíró Mária hoz-
zátette: nem tudnak mást tenni, 
csak feldolgozni a döntést és vál-
tozatlan szeretettel tovább fog-
lalkozni a gyermekekkel. Sokatmondó arcok. A szülők néma csendben hallgatták végig az orvoskari dékán levelének felol-

vasását Fotó: Karnok Csaba 


